
 
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:  22 de novembre de 2000 
Horari:  20 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Montserrat Santandreu Ginard,  batle 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Jerónimo Ginard Ginard,   regidor 
Antònia Tous Ginard,   regidora 
Jaime Sureda Bonnín,   regidor 
María Antonia Sansó Navarro,  regidora 
José Silva Jiménez,    regidor 
Pere Llinás Morey,    regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo,   regidora 
Apollònia Genovard Servera,  regidora 
Julen Adrián Gorostiza,   regidor 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,  secretària 
 
No hi assisteixen: 
Jaume Guiscafrè Danús,   regidor 
Antonio Nicolau Massanet,   regidor 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per subministrament d’aigua. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta de suport a la sollicitud per ampliar l’oferta formativa que ha formulat l’IES Llorenç 
Garcias i Font. 
3. Aprocvació, si s’escau, de l’adquisició del solar del carrer de sa Clota, núm. 6, per construir un centre de dia. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció per contribuir a eliminar la violència envers les dones. 
5. Informació del Decret de Batlia amb data 13 de novembre de 2000. 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El batle informa que, abans d’iniciar la sessió i sense formar part de l’ordre del dia, s’ha de tractar la següent 
 
Moció de rebuig i condemna a l’atemptat contra el Sr. Ernest Lluch 
 
El batle explica aquesta moció que, copiada literalment, diu: 
 
“L’Ajuntament d’Artà, en sessió plenària extraordinària, condemna i rebutja enèrgicament l’assassinat perpetrat ahir contra el 
Sr. Ernest Lluch per part de l’organització ETA, així com també qualsevol forma de violència contrària a l’estat de dret i que 
limiti la llibertat i destrueixi la vida de les persones. 
 
Ernest Lluch era un intellectual, un demòcrata defensor de les llibertats pròpies d’un estat de dret, un activista social, un 
professor universitari completament entregat a la docència, un investigador i, en definitiva, un home bo, de tarannà dialogant i 
tolerant que havia treballat per la pau al País Basc. 
 
L’Ajuntament d’Artà se solidaritza amb el dolor de la seva família i amb els seus companys del PSC i emplaça els governs 
central i basc a treballar de bon de veres per a la pau al País Basc entaulant vies de diàleg més eficaces enfront d’un problema 
que 25 anys de democràcia no han estat capaços de resoldre. 
 
Per tot això, s’acorda: 



 
1. Trametre aquesta moció al Govern estatal i al Govern del País Basc. 
2. Trametre la moció als mitjans de comunicació.” 
 
El reunits acorden, per unanimitat, aprovar la Moció de rebuig i condemna a l’atemptat contra el Sr. Ernest Lluch. 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per subministrament d’aigua 
 
El regidor del PSOE, Sr. Llinás, exposa que per al proper exercici es modifica l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per 
subministrament d’aigua en el sentit que s’implanta la tarifa progressiva, amb la creació de 4 trams de consum. 
 
Aquesta tarifa progressiva s’ha d’aplicar en tres categories: 
 
- Local destinat a habitatge unifamiliar. 
- Comerços, bars, restaurants, sales de festes, de ball i similars. 
- Hotels. 
 
Les quotes fixes s’augmenten un 3,22 %. 
 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, està totalment d’acord amb la modificació. És una modificació que s’ha consensuat. S’ha de 
penalitzar fiscalment les persones que fan un ús abusiu de l’aigua. 
 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, manifesta que li pareix molt bé; que la implantació de la tarifa progressiva és una mesura 
per conscienciar la gent que l’aigua és un bé escàs. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que la proposta no vé acompanyada de cap estudi de recaptació. 
 
Així mateix, informa que l’Equip de Govern va acceptar i va incorporar la seva proposta, que  consisteix en aplicar 
l’Ordenança als hotels segons les seves places; però no entén que als restaurants no se’ls apliqui l’Ordenança segons la seva 
capacitat i tampoc entén que el coeficient del 0,3 no s’apliqui a la progressivitat de les tarifes. 
 
A més, considera que la progressió és insuficient, que els trams de consum són massa amples i que l’efecte dissuasiu del 
consum és baixíssim. 
 
Malgrat això, opina que es pot entendre un principi de bona voluntat per part de l’Equip de Govern. 
 
El portaveu d’EU/EV presenta una proposta alternativa que explica detalladament, en la qual s’estableixen 6 trams de consum 
i els barems de bonificació. 
 
Després d’una breu deliberació, es vota la proposta de l’Equip de Govern i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 vot 
en contra (EU/EV), que representa el vot de la majoria absoluta legal que  requereix l’article 47.3 h de la LBRL per a aquest 
tipus d’acords, s’acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per subministrament d’aigua per a 
l’exercici de 2001. 
2.  Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini de trenta dies 
hàbils, comptadors a partir de l’endemà d’haver-se publicat l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública 
sense que s’hagin presentat reclamacions, aprovar l’acord provisional definitivament. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta de suport a la sollicitud per ampliar l’oferta educativa que ha formulat l’IES 
Llorenç Garcias i Font 
 
El batle informa que aquesta proposta consisteix en donar suport a l’acord adoptat per l’IES Llorenç Garcias i Font, 
mitjançant el qual se sollicita a la Conselleria d’Educació i Cultura que, per al curs 2000-2001, autoritzi l’ampliació de 
l’oferta educativa amb la implantació dels cicles formatius següents: 
 



- cicle formatiu de grau mitjà d’activitats esportives en el medi natural 
- cicle formatiu de grau superior d’aplicacions informàtiques 
 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que el seu grup votarà a favor, tot i que ells haurien fet altres propostes. 
 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està d’acord amb la proposta. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que aquesta proposta arriba amb 3 anys de retard , només hi ha dos cicles i queden 
fora propostes més lligades a l’oferta laboral de la comarca: manuals, construccions, etc. 
 
Considera que s’ha d’estudiar la proposta de gestió forestal de Felanitx. 
 
La regidora de Cultura, Sra. Piris, informa que en els instituts que es fan cicles de construcció i de jardineria no tenen 
matrícules suficients, per la qual cosa no tenen sortida. 
 
Després d’una breu deliberació, els reunit acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la Proposta de suport a la sollicitud per ampliar l’oferta educativa que ha formulat l’IES Llorenç Garcias i Font. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura i a la Direcció General de Planificació i Centres. 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’adquisició del solar del carrer de sa Clota, núm. 6, per construir un centre de dia 
 
El batle informa que existeix la possibilitat d’arribar a un acord amb el propietari del solar del carrer de sa Clota, núm. 6. Es 
tracta d’un solar urbà de 579 m2 de superfície i la superfície màxima d’ocupació és d’un 70 %, per la qual cosa es pot 
construir soterrani + planta baixa + 2 pp. 
 
El preu és de 16.000.000 PTA i la finalitat de l’adquisició és per construir un centre de dia. 
 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, considera que el preu és alt, però que l’emplaçament és l’idoni. 
 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, també opina que la ubicació del solar és la idònia i que tot el que vengui a potenciar aquest 
servei li pareix molt bé. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que votarà a favor de la proposta d’adquisició del solar. 
 
El mateix portaveu exposa que en el ple de dia 11-11-99 es va adoptar un acord per construir habitatges socials, i sollicita que 
s’aclareixi què es vol fer. 
 
El batle informa que quan es compri el solar del costat de la Residència, s’ha de pensar què es vol fer i quines necessitats hi 
ha. 
 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Adquirir el solar del carrer de sa Clota, núm. 6, propietat de la senyora María Blanes de Barcia, per contruir-hi un centre de 
dia. 
 
2. Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, signi tots els documents necessaris per fer efectiva 
l’adquisició esmentada. 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció per contribuir a eliminar la violència envers les dones 
 
El batle explica la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“L’Ajuntament d’Artà, per unanimitat de tots els grups polítics, manifesta la seva més enèrgica repulsa davant les situacions 
de maltractaments i violència de gènere que vénen patint les dones, alhora que expressa la seva solidaritat amb les víctimes i 
els seus familiars. 



 
Atès que per eradicar la violència contra les dones hi estan implicades totes les administracions públiques, les forces de 
seguretat, les associacions i en general tota la ciutadania; 
 
Atès que la violència de gènere és fruit de la desigualtat històrica que existeix entre els homes i les dones; 
 
Atès que la violència exercida contra les dones és una violència contra els drets humans i els drets més fonamentals, com són 
el dret a la integritat física i a la vida; 
 
Atès que l’Administració local té un paper transcendental en la lluita per eradicar la violència envers a les dones, i vist que 
som conscients de la necessitat d’acomplir els acords de la IV Conferència Mundial de la Dona, que se celebrà a Pequin l’any 
1995; 
 
Atès que el tractament des de totes les instàncies implicades ha de ser global i s’ha de dur a terme en el marc d’una llei de 
caràcter integral; 
 
El Ple de l’Ajuntament, celebrat el dia d’avui, acorda: 
 
1. Sollicitar al Govern de l’Estat la necessitat urgent d’aprovar en el Parlament una llei integral contra la violència de gènere. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat a crear una Delegació del Govern, amb rang de Secretaria d’Estat, perquè coordini totes les 
actuacions que es posin en marxa pels diferents ministeris en temes de violència de gènere. 
 
3. Convidar, des d’aquest Ajuntament, a exercir la participació activa i el compromís de tota la ciutadania per mostrar el 
rebuig social cap a la violència contra les dones i els infants.” 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, informa que  seria interessant crear un servei d’assessoria jurídica que defensi els drets de 
les dones. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la Moció per contribuir a eliminar la violència envers les dones abans esmentada. 
 
5. Informació del Decret de Batlia amb data 13 de novembre de 2000 
 
El batle llegeix, a continuació, el Decret de Batlia amb data 13-11-00: 
 
“De conformitat amb el que disposa l’article 46-1 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre: 
 
Resolc 
 
PRIMER. Cessar de tercer tinent de batle Jaume Guiscafrè Danús, nomenat per decret de Batlia amb data 26 de juliol de 1999. 
 
SEGON. Nomenar Elvira Piris Quetglas com a tercer tinent de batle.” 
 
S’exposa aquest punt i el plenari, per unanimitat, es dóna per assabentat. 
 
Acords 
 
1. Aprovar provisionalment, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 en contra (EU/EV), la modificació de l’Ordenança 
fiscal reguladora de la taxa per subministrament d’aigua per a l’exercici de 2001. 
 
Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà d’haver-se publicat l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, aprovar l’acord preovisional definitivament. 
 
2. Aprovar, per unanimitat, la Proposta de suport a la sollicitud per ampliar l’oferta educativa que ha formulat l’IES Llorenç 



Garcias i Font. 
 
Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura i a la Direcció General de Planificació i Centres. 
 
3. Aprovar, per unanimitat, l’adquisició del solar de sa Clota, núm. 6, propietat de la senyora María Blanes de Barcia, per 
construir-hi un centre de dia. 
 
Facultar el batle perquè, en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, signi tots els documents necessaris per fer efectiva 
l’adquisició esmentada. 
 
4. Aprovar, per unanimitat, la Moció per contribuir a eliminar la violència envers les dones, en la qual s’acorda: 
 

· Sollicitar al Govern de l’Estat la necessitat urgent d’aprovar en el Parlament una llei integral contra la violència 
de gènere. 

· Instar el Govern de l’Estat a crear una delegació del Govern, amb rang de Secretari d’Estat, perquè coordini totes 
les actuacions que es posin en marxa pels diferents ministeris en temes de violència de gènere. 

· Convidar, des d’aquest Ajuntament, a exercir la participació activa i el compromís de tota la ciutadania per 
mostrar el rebuig social cap a la violència contra les dones i els infants. 

 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària      Vist i plau 

El batle 


